
UCHWAŁA NR XIV/116/2020
RADY MIEJSKIEJ W BARDZIE

z dnia 30 stycznia 2020 r.

w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie

Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. 506 ze zm.) 
Rada Miejska w Bardzie uchwala, co następuje: 

§ 1. Zatwierdza sie sprawozdanie: 

1) Komisji Rewizyjnej, stanowiace załącznik nr 1 do uchwały; 

2) Komisji Skarg Wniosków i Petycji, stanowiące zalącznik nr 2 do uchwały; 

3) Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, stanowiące załącznik nr 3 do uchwały; 

4) Komisji Oświaty Kultury Spraw Społecznych i Środowiska, stanowiące załącznik Nr 4 do uchwały.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Miejskie w Bardzie. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Bardzie 

Barbara Strzelec



Uzasadnienie
do Uchwały NR XIV/116/2020 Rady Miejskiej w Bardziez dnia 30 stycznia 2020 r.w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie. 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stałe komisje przedkładają radzie 
gminy sprawozdania z działalności.W związku z powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Bardzie 

Barbara Strzelec



Załącznik Nr 1  

do Uchwały Nr XIV/116/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. 

w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie 

 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019 r. 

 

W roku 2019 odbyło się 7 posiedzeń Komisji Rewizyjnej.  

Pierwsze posiedzenie odbyło się w miesiącu styczniu i dotyczyło ustalenia planu pracy komisji  oraz 

działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Bardzie. 

Drugie i trzecie posiedzenie zostały zorganizowane w kwietniu, a jego głównym punktem było 

rozpatrzenie skargi mieszkanki Barda na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Bardo  

oraz podległych mu urzędników. 

 Czwarte posiedzenie komisji w maju związane było z omówieniem sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Bardo za rok 2018 oraz wydania w tej sprawie opinii. 

 Piąte posiedzenie, zorganizowane w czerwcu, dotyczyło rozpatrzenia skargi Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Bardzie na Burmistrza Miasta i Gminy Bardo. 

 Szóste posiedzenie odbyło się w listopadzie, a zakresem przedmiotowym obrad była przede wszystkim 

ocena stopnia i sposobu realizacji uchwał Rady Miejskiej w Bardzie za I półrocze 2019 r. 

 Podczas siódmego posiedzenia komisji w grudniu debatowano nad ustaleniem planu pracy  

i kontroli na rok 2020. 

 Ponadto w związku ze zmianami osobowymi w Radzie Miejskiej w Bardzie - wygaszenie mandatu 

radnemu P. Zielonce – będącemu jednocześnie członkiem Komisji Rewizyjnej, w listopadzie 2019 r., do składu 

komisji powołano radnego M. Kostrzewę, który w dniu 9 grudnia 2019 r. został również w drodze głosowania 

członków komisji wybrany na Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

/-/ Adam Mateja  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

/-/ Barbara Strzelec 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Bardzie 

 

 

 

 

 

Załącznik Nr 2 

do Uchwały Nr XIV/116/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. 

w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie 

 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji 

Rady Miejskiej w Bardzie  

Bardo 13.01.2020 r. 

 

Sprawozdanie Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej w Bardzie za rok 2019 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej w Bardzie została powołana w dniu 26 czerwca 2019 roku 

na mocy Uchwały nr IX/49/19 Rady Miejskiej. Skład Komisji : 

1. Leszek Kłosowski 

2. Paweł Zielonka 

3. Dariusz Warzecha 

4. Adam Mateja  

W okresie sprawozdawczym odbyło się pięć posiedzeń komisji. 

Na pierwszym posiedzeniu, w dniu 09 sierpnia 2019 roku komisja ukonstytuowała się,  

i tak Przewodniczącym został wybrany Leszek Kłosowski a zastępcą Paweł Zielonka. 

Drugie posiedzenie – dnia 21 sierpnia 2019 roku, dotyczyło rozpatrzenia trzech skarg mieszkańców gminy 

Bardo – dwie dotyczyły Przewodniczącej Rady Miejskiej a jedna Burmistrza Miasta i Gminy Bardo. Wobec 

konieczności zasięgnięcia opinii prawnej w sprawie kompetencji Komisji dotyczących rozpatrywania skarg na 

Przewodniczącą Rady oraz w związku z wnioskiem mieszkańca o umożliwienie zapoznania się ze stanowiskiem 

Burmistrza dotyczącym jego skargi, odroczono termin ich rozpatrzenia. 



Trzecie posiedzenie Komisji miało miejsce w dniu 01 października 2019 r. Rozpatrywano na nim trzy skargi 

na Przewodniczącą Rady Miejskiej oraz jedną na Burmistrza Miasta i Gminy Bardo. W oparciu o uzyskaną opinię 

prawną, stwierdzającą jednoznaczne, że rozpatrywanie skarg na Przewodniczącą nie leży w kompetencjach Rady, 

Komisja odstąpiła od rozpatrywania powyższych skarg.  

Skarga na Burmistrza, w związku z tym, że zawierała wiele elementów o dużej rozpiętości tematycznej, była 

rozpatrywana w stosunku do każdego z punktów oddzielnie. Wszystkie elementy skargi zostały przez Komisję 

uznane za bezzasadne. Komisja przedstawiła swoją opinię w tej sprawie Przewodniczącej Rady Miejskiej  

a stosowne uchwały dotyczące rozpatrywanych w tym dniu skarg, zostały przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej 

w dniu 09 października 2019 r w zgodzie z wydaną opinią. 

Komisja obradowała w pełnym składzie. 

Czwarte posiedzenie Komisji odbyło w dniu 04 listopada 2019 roku. W związku 

z rezygnacją Pana Pawła Zielonka z funkcji radnego, Komisja obradowała w trzyosobowym składzie. Na 

posiedzeniu była rozpatrywana skarga mieszkańca Gminy Bardo na Burmistrza Miasta i Gminy Bardo. Skarga 

została przez Komisję uznana za bezzasadną. Opinia Komisji  

w tej sprawie została przekazana Przewodniczącej Rady Miejskiej, a uchwała w tej sprawie, zgodna z opinią 

Komisji, podjęta na Sesji Rady Miejskiej w dniu 27 listopada 2019 roku. Na powyższej sesji przeprowadzono 

również wybory uzupełniające do Komisji skarg, wniosków i petycji, w których wyniku w jej skład weszli: 

Włodzimierz Biniaś i Damian Bieńko. 

Piąte posiedzenie Komisji miało miejsce dnia 9 grudnia 2019 roku. W związku  

z ustąpieniem z Rady Miejskiej w Bardzie Zastępcy przewodniczącego, przeprowadzono wybory nowego 

zastępcy, którym jednogłośnie został wybrany Damian Bieńko. W trakcie posiedzenia został również przyjęty plan 

pracy komisji na rok 2020. 

W punkcie „sprawy różne” rozpatrywana była petycja skierowana do Rady Miejskiej, dotycząca zmiany 

przepisów prawa miejscowego. Rozpatrzenie petycji poza jednym punktem- dotyczącym nieodpłatności  

za miejsca parkingowe przed szpitalami, cmentarzami i kościołami - nie leżało w kompetencji Rady, w związku  

z tym Komisja nie była organem właściwym do rozpatrzenia powyższej petycji. 

Łącznie w okresie sprawozdawczym Komisja rozpatrywała pięć skarg. Komisja zajęła również stanowisko  

w sprawie dwóch wniosków oraz jednej petycji. 

Załącznikiem do powyższego sprawozdania są protokoły z posiedzeń komisji przedstawiające w sposób 

szczegółowy omawiane tematy. 

 

 

/-/ Leszek Kłosowski  

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

 

/-/ Barbara Strzelec 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Bardzie 

 

 

 

 

 

 

 

 

Załącznik Nr 3  

do Uchwały Nr XIV/116/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. 

w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie 

 

Sprawozdanie 

z działalności Komisji Budżetu, Rozwoju gospodarczego i Rolnictwa 

VIII kadencji Rady Miejskiej w Bardzie za rok 2019. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju gospodarczego i Rolnictwa Rady Miejskiej VIII kadencji została powołana 

uchwałą nr I/3/2018 w trakcie Inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej w Bardzie  w dniu 22.11.2018 r.  

 

W roku 2019  odbyły się posiedzenia samodzielne (tematyczne) komisji jak i wspólne posiedzenia komisji 

stałych Rady Miejskiej w Bardzie.  

I tak: 



W dniu 15 stycznia 2019 r.  w sprawie omówienia planu pracy komisji na rok 2019 oraz przedstawienie 

sprawozdania z pracy komisji w roku 2018. 

W dniu 28 stycznia 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej w Bardzie, 

w przedmiocie omówienia przygotowanych projektów uchwał. 

W dniu 25 lutego 2019 r. którego tematem było: 

- informacje o stanie mienia komunalnego (wstępny raport o stanie gminy) 

- informacja o realizacji i zaawansowaniu zadań inwestycyjnych gminy w roku 2019. 

W dniu 11 marca 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych, którego tematem było: 

- szkolenie z zakresu ochrony danych osobowych 

- omówienie projektu statutu Gminy Bardo. 

W dniu 18 marca 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej  

w Bardzie, w przedmiocie omówienia przygotowanych projektów uchwał. 

W dniu 6 maja 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej  

w Bardzie, którego tematem było: 

- omówienie projektu statutu Gminy Bardo, 

- informacja Burmistrza Miasta i Gminy Bardo na temat funkcjonowania Ochotniczej Straży pożarnej w Bardzie. 

W dniu 23 maja 2019 r. którego przedmiotem było: 

- przedstawienie kosztów działalności placówek szkolnych oraz  Centrum Kultury i    

  Biblioteki w Bardzie w 2018 roku, 

- przedstawienie efektów ekonomicznych inwestycji pn. termomodernizacja  

   budynków Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bardzie oraz budynku Urzędu  

   Miasta i Gminy w Bardzie. 

W dniu 28 maja 2019 r. wyjazdowe posiedzenie wspólne komisji stałych, którego tematem było: 

- omówienie stanu i sytuacji obiektów turystycznych w terenie gminy oraz propozycje  

   tworzenia nowych obiektów, 

- funkcjonowanie tras rowerowych single-track, 

- stan sanitarny lasów na terenie gminy Bardo, ochrona i kształtowanie środowiska  

   naturalnego, współpraca z Nadleśnictwem Bardo Śląskie. 

W dniu 13 czerwca 2019 r. w temacie: 

- omówienia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bardo za rok 2018, 

- omówienie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 

W dniu 2 września 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej w Bardzie, 

 w przedmiocie omówienia przygotowanych projektów uchwał. 

W dniu 17 września 2019 r. w temacie: 

- informacja o działalności Ośrodka pomocy Społecznej w Bardzie w 2018 roku i I  

   półroczu 2019 roku. 

- ocena stopnia realizacji budżetu Gminy Bardo za I półrocze 2019 roku, 

- informacja o realizacji planu podatków i opłat lokalnych w 2019 roku, 

- informacja na temat udzielonych ulg podatkowych w 2018 roku oraz złożonych i  

   rozpatrzonych wnioskach w 2019 roku. 

W dniu 7 października 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej 

w Bardzie, w przedmiocie omówienia przygotowanych projektów uchwał. 

W dniu 15 października 2019 r., którego tematem było: 

- przedstawienie informacji o działalności jednostek Ochotniczych straży pożarnych  

  na terenie gminy Bardo w 2018 roku i I półroczu 2019 r. – sprawozdanie z  

  wykorzystania środków budżetowych, 

- analiza bieżących wniosków Komisji w 2019 roku, 

- analiza wniosków do projektu budżetu na rok 2020. 

W dniu 21 listopada 2019 r. wyjazdowe posiedzenie wspólne komisji stałych którego tematem było: 

- omówienie działalności sołectw oraz świetlic wiejskich na terenie gminy Bardo (koszty utrzymania świetlic, 

plany inwestycyjno-remontowe). 

W dniu 25 listopada 2019 r. posiedzenie wspólne komisji stałych poprzedzające sesję Rady Miejskiej  

w Bardzie, w przedmiocie omówienia przygotowanych projektów uchwał. 

W dniu 9 grudnia 2019 r., którego tematem było: 

- dyskusja nad projektem budżetu Gminy Bardo na rok 2020, 

W dniu 16 grudnia 2019 r., w temacie: 

- przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i rolnictwa na rok 2020. 

 W dniu 16 grudnia 2019 r. wyjazdowe posiedzenie wspólne komisji stałych którego tematem było: 

- omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Bardzie, 

- wydanie opinii o projekcie budżetu Gminy Bardo na rok 2020. 



W dniu 16 grudnia 2019 r. w sprawie: 

- wydania ostatecznej opinii o projekcie budżetu Gminy Bardo na rok 2020. 

Każde z posiedzeń komisji zarówno samodzielne jak i wspólne posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w Bardzie zawierało w porządku obrad punkt: „Sprawy różne, wnioski i propozycje działań 

podejmowanych przez radnych”. 

Część zgłoszonych spraw odnotowywana była przez kierowników referatów, zajmujących  

się merytorycznie poszczególnymi tematami, część natomiast zgłaszana była jako formalny wniosek radnego. 

Realizacja wniosków radnych stanowi odrębny punkt porządku obrad komisji zawarty w planie pracy Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa na rok 2020. 

 

 

/-/ Andrzej Czepieruk 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

 

      /-/ Barbara Strzelec 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Bardzie 

 

 

 

 

 

Załącznik Nr 4  

do Uchwały Nr XIV/116/2020 z dnia 30 stycznia 2020 r. 

w sprawie w sprawie zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bardzie 

 

 

 

Sprawozdanie 

z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Środowiska 

VIII kadencji Rady Miejskiej w Bardzie 

za rok 2019. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Środowiska Rady Miejskiej VIII kadencji została 

powołana uchwałą nr 1/3/2018 w trakcie Inauguracyjnej sesji Rady Miejskiej w Bardzie w dniu 22.11.2018 r. 

    W roku 2019 odbyło się 9 (dziewięć) posiedzeń komisji ( w tym dwie wyjazdowe) w następującej kolejności : 

1: W dniu 17.01.2019 r. w temacie: 

- dostosowania Szkół Gminy Bardo do nowej reformy oświaty; 

- oferty Gminy Bardo dla dzieci i młodzieży w okresie ferii zimowych 2019 ; 

- propozycji do planu pracy komisji na 2019 rok wraz z jego końcowym przedstawieniem.  

Dodatkowo w sprawach różnych poruszano sprawy: pieca do wypalania ceramiki, wodociągowania  

w Janowcu i Opolnicy, umieszczenia lustra przy ul. Głównej 14, wykonania przejścia dla pieszych  

na ul. Fabrycznej i braku znaku „zakończenie strefy ruchu” ul. Głównej przy rondzie. 

2: W dniu 26.02.2019 r. w temacie:  

-funkcjonowania stowarzyszeń kulturalnych i sportowych na terenie gminy w kontekście planu współpracy Gminy 

Bardo z organizacjami pozarządowymi ; 

-sprawozdania z działalności OPS oraz funkcjonowania placówek służby zdrowia na terenie Gminy Bardo  

i omówieniem braku refundowanej opieki stomatologicznej.  

Dodatkowo w sprawach różnych poruszano sprawy: rozważenia możliwości prowadzenia strony internetowej OPS 

przez UMiG oraz sprawę złożenia wniosku o dofinansowanie szatni dla Klubu sportowego PIASEK Potworów  

(to zapoczątkowane działanie znalazło szybkie przełożenie na działania i zostało zrealizowane). 

3: W dniu 26.03.2019 r. w temacie: 

- sprawozdania z działalności merytorycznej i finansowej CKiB w 2018 roku oraz w I kwartale 2019 roku; 

- oferty CKiB w Bardzie dla dzieci i dorosłych ( bloki zajęć prowadzonych przez CKiB); 

- kalendarium imprez na 2019 rok wraz z dyskusją na temat imprez priorytetowych w kontekście ich znaczenia 

dla środowiska lokalnego i odwiedzających turystów.  

4: w dniu 16.05.2019 r. w temacie: 

- propozycji oferty zajęć i wyjazdów wakacyjnych dzieci i młodzieży na 2019 rok ; 

- stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Bardo.  

Dodatkowo w sprawach różnych została ponownie poruszona sprawa dotycząca pieca do wypalania ceramiki. 



5: w dniu 28.05.2019 r. odbyła się komisja wyjazdowa zorganizowana na obiekcie Wiata Edukacyjna na terenie 

Szkółki „Wilcza” Nadleśnictwa Bardo Śląskie, gdzie tematem był: 

- stan techniczny obiektów turystycznych na terenie Gminy Bardo oraz propozycje tworzenia nowych obiektów; 

- funkcjonowanie tras rowerowych singletrack;  

- stan sanitarny lasów na terenie Gminy Bardo , ochrona i kształtowanie środowiska naturalnego  

i współpraca z Nadleśnictwem Bardo Śląskie.  

6: w dniu 16.09.2019 r. w temacie: 

- oferty turystycznej Gminy Bardo oraz propozycji jej rozszerzenia (działania Gminy i podmiotów prywatnych); 

- sprawozdania z działalności Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2018 oraz I półrocze 

2019 r. ; 

- informacji na temat współpracy gminy z miastami partnerskimi.  

- spotkania się też z organizacjami seniorów działających na terenie Gminy Bardo z którymi omówiono 

funkcjonowanie karty seniora i przedstawiono ofertę budynku do dziennego pobytu osób starszych. Omówiono 

też bieżące problemy seniorów. 

 Dodatkowo w sprawach różnych poruszono sprawę dotyczącą wycinki gałęzi zasłaniających znaki drogowe przy 

ul. Mickiewicza 

7: w dniu 16.10.2019 r. w temacie: 

- oceny poziomu kształcenia w placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę w oparciu  

o wyniki testów badań kompetencji, doskonalenia i pomocy metodycznej dla nauczycieli, analizy pracy zespołów 

przedmiotowych oraz osiągnięcia dzieci i młodzieży w konkursach, olimpiadach , a także działalności 

pozalekcyjnej i zajęć terapii pozalekcyjnych; 

 -podsumowania działalność komisji za 2019 rok ; 

- analizy wniosków do projektu budżetu na 2019 rok pod kątem działalności komisji.  

8: w dniu 21.11.2019 r. odbyła się komisja wyjazdowa której głównym celem było odwiedzenie niektórych 

świetlic Gminy Bardo pod kątem działalności sołectw, omówienia działań świetlic oraz kosztów utrzymania  

i planów inwestycyjno-remontowych. Odwiedzono świetlice w sołectwach: Grochowa, Brzeźnica, Potworów, 

Dzbanów, Przyłęk i objazd zakończono w Opolnicy w obiekcie PORT, gdzie dokonano podsumowania tematyki. 

9: w dniu 10.12.2019 r. w temacie: 

- dyskusji nad projektem budżetu na rok 2020; 

- omówienia i zatwierdzenia planu pracy komisji na rok 2020.  

Dodatkowo w sprawach różnych podjęto temat zakupu kamer (foto-pułapek), które ujęte były  

w budżecie na rok 2019, a nie zostały zakupione. 

W każdym posiedzeniu komisji dodatkowym tematem były sprawy różne, wnioski i propozycje działań 

podejmowanych przez radnych.  

Nie zrealizowano 2 (dwóch) punktów z planu na 2019 r., czyli spotkania z zarządem Młodzieżowej Rady Miejskiej 

( ze względu na nie zawiązanie struktur tej rady) oraz podsumowania akcji letniej  

ze względu na brak danych i nieobecność w tym terminie podmiotów realizujących zajęcia wakacyjne. Temat ten 

w terminie późniejszym stracił na znaczeniu i nie podjęto się jego realizacji. 

Zgłoszone wnioski formalne Radnych na komisji w roku 2019 i ich stan realizacji: 

1.Poszerzenie wjazdu na parking przy Gimnazjum w Przyłęku na potrzeby wjazdu dużego autobusu – 

zrealizowano. 

2. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Ząbkowicach Śląskich o budowę chodników przy ul. Kamienieckiej 

w Przyłęku – zrealizowano. 

3. Złożenie wniosku o dofinansowanie zakupu i montażu szatni kontenerowej dla LZS PIASEK Potworów – 

zrealizowano. 

4. Wystąpić do Starostwa Powiatowego o wstawienie rur do rowu na ul. Fabrycznej w Bardzie na wysokości 

oczyszczalni ścieków i utwardzenie terenu w celu postawienia wiat przystankowych  

i przejścia dla pieszych dla poprawienia bezpieczeństwa i komfortu dzieci oczekujących na przyjazd autobusów 

szkolnych – zrealizowano. 

 

 

 

/-/ Włodzimierz Biniaś 

    Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Spraw Społecznych i Środowiska 

 

/-/ Barbara Strzelec 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Bardzie 

 




